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روحانی: زندگی پسابرجام با زندگی قبل از برجام کاملا ً متفاوت است!

رئیس جمهور در مراسم افتتاح نمایشگاه بینالمللی کتاب با بیان اینکه زندگی و دنیای پیش و پس از برجام کاملا

متفاوت است، تاکید کرد؛ این همه اعتبارات بانکی خارجی که به سمت کشور سرازیر شده است.

همه راههابه برجام ختم میشود!؟
روحانی: زندگی پسابرجام با زندگی قبل از برجام کاملا ً متفاوت است!

رئیس جمهور در مراسم افتتاح نمایشگاه بینالمللی کتاب با بیان اینکه زندگی و دنیای پیش و پس از برجام کاملا متفاوت است،
تاکید کرد؛ این همه اعتبارات بانکی خارجی که به سمت کشور سرازیر شده است.

حجت الاسلام حسن روحانی دیروز در مراسم افتتاحیه بیست و نهمین نمایشگاه بینالمللی کتاب که در مجموعه نمایشگاهی
شهر آفتاب برگزار شد، با اشاره به توافق هستهای، گفت: ما وارد صحنه و صفحه جدیدی شدیم و چه بخواهیم و چه نخواهیم
دنیا و زندگی پسابرجام با زندگی ماقبل برجام کاملاً متفاوت است. من آثار این موفقیت در مذاکرات بسیار پیچیده بینالمللی را
در ملاقاتهای خارجی که با مسئولان کشورهای مختلف دارم میبینیم و در مذاکرات خود توجهم به ابعاد جدیدی جلب میشود
و با وجود اینکه ابتدا در جریان مذاکرات هستهای بودهام میبینم که مقامات خارجی که از بیرون به این صحنه نگاه میکردند

زیباییها و ابعاد دقیقی را برداشت کردهاند.
وی همچنین بیان کرد: ملت ما در یک واقعه مهم تاریخی و در یک مذاکرات بسیار پیچیده در برابر ابرقدرتهای جهانی به
موفقیت بزرگی دست یافت که به نفع هر دو بود. این مذاکرات به نفع ما، به نفع طرف مقابل و به نفع منطقه و جهان بود. این
همه شرکتها و مقامات خارجی که به ایران میآیند و این همه اعتبارات بانکی خارجی که به سمت کشور سرازیر شده، نشان

میدهد این موفقیت هر دو طرف بوده است.
رئیس دولت تدبیر و امید اضافه کرد: اگر کشوری در ایران کار عظیم زیربنایی میسازد هم او نفع میبرد و هم ما.

وی با اشاره به ناراحتی برخیها از به نتیجه رسیدن مذاکرات هستهای افزود: البته میبینید در منطقه یکی دو کشور هستند که
خیلی احساس ضرر میکنند. در دنیا اینگونه است که 188 کشور نفع میبرند و دو کشور هم ممکن است ضرر کنند. آنها خیلی
عصبانی هستند و هر روز به دنبال کارشکنی در این مسیرند، اما مطمئنم ملت بزرگ ایران که این مذاکرات را به هدف رسانده در

ادامه هم کار را به خوبی پیش خواهد برد.
روحانی تأکید کرد: دنیا امروز کاملاً به جمهوری اسلامی و تعهدات ایران اطمینان دارد آنچه مهم است اعتماد جهانی است. در
داخل هم اعتماد بین مردم و دولت مهم است. اعتماد سرمایه اجتماعی در داخل و سرمایه بینالمللی در سطح جهانی است.
اینکه امروز رؤسای جمهور کشورهای مختلف به ایران میآیند و قراردادهای بلندمدتی امضا میکنند که بازپرداخت برخی از آنها

10،12 و 15 سال دیگر است به معنای اعتماد به ایران است.
این نخستین بار نیست که رئیس جمهوری در فضای بیارتباط به برجام و سیاست و اقتصاد، مقوله برجام را به رخ میکشد تا
تاثیرات برجام را در «همه چیز» بعد از برجام نشان دهد. روحانی در ماههای اخیر به هر بهانهای و در هر مراسمی، مسئله برجام

و دوره پسا برجام را بزرگنمایی کرده و حرفی از آن به میان کشانده است.
برجام در این ایام که هر روز خبری جدید از کارشکنی طرف غربی و آمریکایی در اخبار منتشر میشود تبدیل به یک برند ظاهراً

لوکس اما توخالی برای مانور دولت یازدهم شده است.
رئیس دولت یازدهم در مراسم روز جهانی کارگر در 12 اردیبهشت سال جاری نیز با تاکید مجدد بر برجام گفت: راه برای
سرمایهگذاری خارجی و افزایش تولید، در دوره پسابرجام گشوده شده و امروز نیازمند کار و تولید هستیم و این دو بدون سرمایه

و تکنولوژی امکانپذیر نیست.
روحانی در ادامه سخنان خود با اشاره به اینکه برجام راه را برای حرکت به سمت تعالی ملت ایران باز کرده است، اظهار داشت:
زمانی که میگفتیم میتوان در پای میز مذاکرات مشکلات را حل کرد، بددلها عنوان میکردند که این کار امکانپذیر نیست و
روزی که میخواستیم با 6 قدرت جهانی به توافق برسیم، باز هم بدبینها و بدگمانها گفتند که درست است که به توافق
رسیدید، اما قابل اجرا نیست و آن روزی که به روز اجرا و برجام رسیدیم، باز هم همانها چنین گفتند که آنان به آنچه به شما
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وعده دادهاند، عمل نخواهند کرد و شما در این مذاکرات به موفقیت نرسیدید.
اظهارات رئیس دولت یازدهم از مزایای نعمت گونه دوران پسا برجام در حالی رخ میدهد که در همین دوران بعد از برجام طرف
آمریکایی به استناد حکم دیوان عالی آمریکا حدود 2 میلیارد دلار از اموال بلوکه شده کشورمان را به بهانه واهی و فاقد سند

نقش داشتن ایران در انفجار پایگاه سربازان آمریکایی در بیروت مصادره کرد.
علاوه بر این رفتار طرف غربی در ماههای اخیر و در دوران پسا برجام به نحوی بود که حتی صدای برخی از مقامات دولت
یازدهم را نیز درآورد چنانچه ولیالله سیف، رئیس بانک مرکزی ایران در مصاحبهای با تلویزیون بلومبرگ اذعان کرد که توافق

هستهای ایران و گروه 1+5 موسوم به برجام، تاکنون «تقریباً هیچ» دستاورد اقتصادی برای تهران در بر نداشته است.
همچنین به نوشته پایگاه اینترنتی بلومبرگ، سیف گفته ایران سه ماه بعد از اجرایی شدن برجام، توان دستیابی به 100 میلیارد
دلار دارایی ضبط شدهاش در خارج از کشور را نداشته و برای پرداخت صورتحسابهایش در مبادلات خارجی به دنبال راهی

برای استفاده از دلار است.
پیش از سیف، علی اکبر صالحی رئیس سازمان انرژی هستهای نیز در مصاحبه با العربی الجدید با اذعان به اینکه طرف مقابل در
اجرای برخی موارد تاخیر کرده است، افزود: برخی از بانکهای بزرگ اروپایی تحریمهای اعمال شده علیه ایران را به طور کامل

برنداشتهاند.
رئیسجمهوری همچنین در جلسه شورای اداری استان سمنان در 31 فروردین سال جاری هدف از برجام را آماده کردن فضا برای

رونق ذکر کرد و گفت: برجام موفقیت و اقدامی بزرگ بود که از سوی ملت ایران به انجام رسید و ما باید این راه ادامه دهیم.
رئیسجمهوری در جلسه توسعه ظرفیتهای اقتصادی استان سمنان نیز برجام را قدمی برای ایجاد شرایط مناسب در مسیر

نشاط اقتصادی دانست و گفت: در پسابرجام توانستیم روابط بانکی را سامان دهیم.
گفتنی است روحانی در جمع علما، ایثارگران و برگزیدگان استان سمنان نیز بار دیگر بر برجام تاکید و با اشاره به اینکه باید از
فرصت برجام برای آبادانی سریعتر ایران بهره برد، اظهار داشت: برجام یعنی پیروزی اخلاق بر توطئهگران جهانی و در جریان

مذاکرات دنیایی به جنگ حقوقی با ملت ایران آمد، ولی با عظمت حضور مردم در انتخابات ۹۲ عقب نشست.
رئیسجمهوری در اجتماع مردم استان سمنان نیز مواضع مشابه را تکرار و گفت: به آنان که میگویند برجام برای ما چکار کرده

است؟ باید گفت برجام افتخاری سیاسی و حقوقی برای تاریخ ایران ثبت کرده است.
رئیسجمهوری تاکید کرد: بازسازی و نوسازی بعد از یک ویرانی، زمان میبرد. امروز موانع از مسیر کارآفرینان و سرمایهگذاران
برطرف شده اما باید به این نکته دقت داشت که فقط سه ماه از اجرای برجام گذشته اما برخی فکر میکنند 30 سال گذشته

است. در این سه ماه ببینید چه گشایشهای فراوانی ایجاد شده است!
گفتنی است روحانی در مراسم بزرگداشت روز ملی فناوری هستهای در 19 فروردین نیز گفته بود: برجام فرصتی بزرگ برای

تحقق سریعتر اقتصاد مقاومتی است.
روحانی با تاکید بر اینکه فرصتی که برجام برای وحدت، پیشرفت و تعامل آفرید، دائمی و ابدی نیست، افزود: برجام امروز یک
فرصت بزرگ، برای ملت ما در زمینه جذب فناوری، مسایل اقتصادی، تعامل با جهان، جذب سرمایهگذاری و در مهمتر از همه

تقویت وحدت و اتحاد در درون کشور است.
وی همچنین تاکید کرد: امروز برجام فرصت بسیار خوبی برای ملت ما بوجود آورده است.

گفتنی است با وجود صحبتهای رئیسجمهور در خصوص مزایای بیشائبه و وافر برجام برای کشور، محمدباقر نوبخت،
سخنگوی دولت در نشست خبری دیروز گفت: از برجام به اندازه برجام توقع داشته باشیم.

سخنگوی دولت همچنین تاکید کرد «تا زمانی که از ثمرات برجام استفاده کنیم، فاصله وجود دارد.»
همچنین گفتنی است در ادامه سخن گفتن رئیس جمهوری در خصوص فواید برجام، وی در دیدار وزیر، مدیران و کارکنان وزارت
ارتباطات و فناوری اطلاعات در 16 فروردین نیز با اشاره به مقوله برجام گفت: برجام ایجاد تسهیلات لازم و برداشتن موانع است

و فضایی را ایجاد میکند تا بتوانیم از همه امکانات به نفع مردم و توسعه و پیشرفت کشور استفاده کنیم.
وی سپس با انتقاد از دولت قبل افزود: اگر این دولت میخواست راه گذشته را ادامه دهد، امروز صادرات نفت کشور به صفر

میرسید. در حالی که اگر برجام نبود، قدم به قدم حتی یک بشکه نفت را هم نمیتوانستیم صادر کنیم.
رئیس دولت یازدهم گفت: نباید اجازه دهیم فضای امید و تلاشی که پس از برجام شکل گرفته، از بین برود.

روحانی همچنین در این جلسه که ربط و نسبت خاصی نیز با برجام نداشت ادامه داد: باید از فضای بوجود آمده در برجام در
راستای جذب سرمایههای داخلی و خارجی و بهرهگیری از فناوریهای مهم دنیا استفاده کنیم.

لازم به ذکر است روحانی در نشست شورای عالی و مدیران عامل مناطق آزاد که در 3 فروردین برگزار شد ضرورت بهرهگیری از
فضای پسابرجام و پساتحریم را مورد تأکید قرار داد و تصریح کرد: بسیاری از دشمنان ملت ایران از توافق هستهای شدیداً
عصبانی هستند و تلاش خود را برای ایجاد مانع در مسیر بهرهگیری از دستاوردهای پساتحریم و پسابرجام بهکار گرفتهاند و ما

باید با اراده مستحکمتر بتوانیم از فضای جدیدی که فراهم شده در مسیر توسعه و رونق کشور بهره بگیریم.
گویا در دولت یازدهم همه راهها به بن بست برجام ختم میشود!

1 صفحه 2 | ITShams.ir - قدرت گرفته از پرتال شمس


